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و  تهیه  کننده  خانی،  سعید   
به  اشاره  با  سینما  پخش  کننده 
لزوم حمایت دولت از اکران به  جای 
حمایت از تولید، تأکید کرد: در بروز 
شرایط فعلی نمی  توان کم  کاری 
صنوف را هم نادیده گرفت. سعید 
خانی، مدیر شرکت پخش »خانه 
فیلم« در گفت  وگو با مهر با اشاره به 
شرایط حاکم بر سینماهای کشور 
پخش  کننده  به  عنوان  ما  گفت: 
زمانی که می  خواهیم یک فیلم را 
تصمیم گیرنده  تنها  کنیم  اکران 
نیستیم. هر فیلم برای خود یک 
سرمایه  گذار و تهیه  کننده دارد که 
انتظار دارند در شرایط مناسب فیلم 
خود را اکران کنند، ما هم در چنین 
شرایطی نمی  توانیم به آنها بگوییم 
بله شرایط برای اکران خوب است 
چرا که واقعا در شرایط بسیار بدی 
قرار داریم و مردم دیگر تمایلی به 
سینما رفتن ندارند. به همین دلیل 
است که نمی  توان سرمایه  ای که تا 
پیش از این ۲ سال به دلیل کرونا 
خوابیده بود را در شرایطی اکران 
کنیم که مخاطب به سینما نمی  رود 
نخواهد  موفق  گیشه  در  فیلم  و 
شد. این تهیه  کننده سینما ادامه 
داد: نباید فراموش کرد که بحث 
کلان در زمینه مشکلات سینما به 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و 
البته سازمان سینمایی باز می  گردد. 
درواقع باید دید دولت تا چه اندازه 
نسبت به سینما نگاه کلان دارد و 
به دنبال حفظ آن است. وی تاکید 
کرد: فکر می  کنم در شرایط فعلی 
حفظ سینما و سینماداران بیش 
از هر چیز اهمیت دارد. به همین 
دلیل دولت باید به این درک برسد 
که بخشی از هزینه  های عظیمی که 
برای تولید در نظر می  گیرد به حوزه 
اکران اختصاص دهد. این را می  دانم 
که در حال حاضر چندین فیلم در 
حال تولید است که بودجه تولید 

آنها بیش از ۵۰۰ میلیارد تومان 
برآورد شده که اکثر این فیلم  ها 
پروژه  های دولتی است. در چنین 
شرایطی دولت می  تواند بخشی از این 
هزینه  ها را در اکران صرف کند. خانی 
با بیان اینکه تصور کنید فیلم  هایی با 
ایدئولوژی دولت ساخته می  شود اما 
در حوزه اکران چندان مورد حمایت 
قرار نمی  گیرد، ادامه داد: در چنین 
شرایط حساسی که سینما با آن 
مواجه است باید به این نتیجه رسید 
که حمایت از اکران باید در اولویت 
سیاست  های  زمانی که  تا  باشد. 
سازمان سینمایی در سایه تولید قرار 
داشته باشد، مشکلات سینما برطرف 
نخواهد شد و در چنین شرایطی 
است که هیچیک از صاحبان فیلم  ها 
تمایلی به اکران فیلم  های خود 

ندارند.
 »برادران لیلا« پروانه  ندارد

 وی اظهارکرد: دولت می  تواند 
به جای اینکه ۱۰ فیلم با بودجه 
بسیار بالا تولید کند، ۹ فیلم را 
جلوی دوربین برده و بودجه تولید 
پروژه دهم را در حوزه اکران و حفظ 
سینما هزینه کند. مدیر شرکت 

پخش »خانه فیلم« توضیح داد: 
برخی از فیلم  های بسیار مهم که 
پروانه نمایش دریافت کرده  اند، 
پیش  بینی شده برای اینکه به سود 
برسند باید حداقل ۵۰ میلیارد 
داشته  فروش  گیشه  در  تومان 
باشند که این مساله در شرایط 
فعلی امکان  پذیر نیست و بی  شک 
فقط نیمی از پیش  بینی در گیشه 
فروش خواهد داشت. به همین دلیل 
دولت در چنین شرایطی باید برای 
فیلم  های این چنین سوبسید در نظر 
بگیرد تا صاحبان فیلم  ها برای اکران 
آثار خود متقاعد شوند. وی بیان 
کرد: در کنار آن برخی از فیلم  ها از 
نگاه سازمان سینمایی، فیلم  های 
توقیفی هستند که از نظر آنها ممکن 
است این فیلم  ها هیچوقت اکران 
نشوند. اما در چنین شرایطی اگر 
نگاه کلانی به سینما وجود داشته 
باشد بی  شک این فیلم  ها می  توانند 
اکران شوند. البته در حال حاضر 
چنین نگاه  هایی در سینما دنبال 
باعث  مساله  همین  و  نمی  شود 
کاهش تمایل نمایش فیلم  ها در 
شهرستان  ها شده است. خانی با 

تاکید بر اینکه شرایط اخیر حاکم 
بر جامعه باعث شده تا مردم دل و 
دماغ سینمارفتن را نداشته باشند، 
توضیح داد: باید به این فکر کرد که 
چگونه می  توان از میزان مخاطب 
بیشتری در سینما بهره ببریم، در 
همین راستا مدتی بحث صدور 
هنر کارت مورد توجه قرار گرفت 
تا بتوان برای طبقه  ای از جامعه که 
به دلیل تورم، سینمارفتن دیگر 
اولویت آنها نیست، صادر شود تا به 
سینما بیایند که متأسفانه چنین 
طرح  هایی اجرایی نشد. چرا که 
هر دولت جدیدی که روی کار 
می  آید برنامه  های دولت قبلی را 
دنبال نمی  کند. وی بیان کرد: نباید 
فراموش کرد حمایت از فیلم  ها 
در حوزه اکران نباید تنها برای 
فیلم  های دولتی باشد، در صورتی که 
بخش خصوصی فیلم  های خود را 
بدون حمایت دولت تولید می  کند 
به همین دلیل دولت می  تواند از 
این فیلم  ها هنگام اکران حمایت 
ادامه  تهیه  کننده  این  کند. 
داد: کم  کاری صنوف را در ادامه 
مشکلات سینمایی را نباید نادیده 
گرفت، زمانی که برای پخش فوتبال 
جام  جهانی در سالن  های سینمایی 
صنوف مرتبط نمی  توانند با هم به 
توافق برسند، نمی  توانیم انتظار 
چندانی برای بهتر شدن شرایط 
سینما داشته باشیم. سعید خانی در 
پایان گفت: در حال حاضر چندین 
فیلم را در خانه فیلم آماده اکران 
داریم که از آن جمله می  توان به 
»برادران لیلا« اشاره کرد که پروانه 
نمایش ندارد، همچنین فیلم  های 
»خط استوا«، »سه کام حبس« نیز 
آماده نمایش هستند که صاحبان 
آثار به دلیل شرایط موجود تمایلی 
به اکران ندارند و ما نیز نمی  توانیم 
اصرار کنیم تا فیلم  های خود را 

اکران کرده و صدمه ببینند. 

  »علی مشهدی« 
مجری شب یلدا شبکه 2

ثبت قرارداد 
اکران فیلمی از »هاشمی«

 شیفت شب کتابخانه ملی 
تعطیل شد

 با توجه به فرارسیدن فصل سرما و لزوم 
مصرف بهینه انرژی، تالار عمومی کتابخانه 
ملیّ تا ساعت ۲۴ دایر است. به گزارش 
روابط عمومی سازمان اسناد و کتابخانه ملّی 
جمهوری اسلامی ایران، با شدت گرفتن موج 
سرما در کشور و لزوم مصرف بهینه انرژی 
جهت کمک به شبکه انتقال گاز و همچنین 
لزوم بهینه سازی و تعمیر تأسیسات کتابخانه 
ملیّ از تاریخ ۲۸ آذر ۱۴۰۱ تا اطلاع ثانوی، 
ساعات فعالیت تالار عمومی کتابخانه ملّی 
از ۸ صبح تا ۲۴ است که برای اعضا، مطابق 
ضوابط و ثبت نام قبلی در نوبت  های مربوطه 
قابل استفاده خواهد بود. یادآور می  شود: 
شیفت شب کتابخانه ملی، برای محققان و 
پژوهشگران در شهریور ۹۰ افتتاح شده و 
تاکنون حدود ۱۲۰۰ نفر پژوهشگر و محقق 
را به خود جذب کرده است. سازمان اسناد و 
کتابخانه ملی ایران، چهارمین کتابخانه جهان 
در ارائه خدمات شیفت شب است که از ساعت 

۲۲ تا ۷ بامداد ارائه خدمات می  کند. 

  »هر هفته یک فیلم تئاتر« 
از شب یلدا اکران می شود

 مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروسکی کانون 
از شب یلدا با طرح »هر هفته یک فیلم تئاتر« 
قرار است پایان هر هفته یک فیلم تئاتر از 
مجموعه آثار نمایشی خود را به صورت رایگان 
به کودکان و نوجوانان هدیه کند. مرکز تولید 
تئاتر و تئاتر عروسکی کانون قصد دارد پایان 
هر هفته یک فیلم تئاتر را در اختیار مخاطبان 
قرار بدهد تا کودکان و نوجوانان در سراسر 
کشور و فارسی زبانان سراسر دنیا بتوانند در 
کنار خانواده یشان از تماشای تئاتر به صورت 
آنلاین لذت ببرند. بر همین اساس مرکز 
تولید تئاتر کانون از ۳۰ آذر ۱۴۰۱ در قالب 
بسته فرهنگی رایگان با عنوان »هر هفته یک 
فیلم تئاتر« را در پایگاه خود به صورت آنلاین 
از ساعت ۹ صبح هر پنجشنبه تا ۱۲ شب 
جمعه اکران می کند. این طرح همزمان با شب 
باستانی یلدا آغاز و تا پایان اسفند ادامه خواهد 
داشت و دو روز پایانی هفته هر پنج شنبه و 
جمعه، کودکان و نوجوانان می توانند با مراجعه 
cinema.k pf. به پایگاه کانون به نشانی

ir/film یک فیلم تئاتر را در کنار خانواده 
تماشا کنند. این اقدام با هدف برقراری عدالت 
فرهنگی، حفظ زنجیره ارتباط مخاطبان با 
این هنر سازنده، پرکردن اوقات فراغت با یک 
سرگرمی سالم و نشاط انگیز و... اجرا می شود. 

 ویژه   برنامه شب یلدای شبکه ۲ 
سیما با اجرای حسن اسماعیل  پور 
)علی  مسعودی  علیرضا  و 
مشهدی( چهارشنبه، ۳۰ آذر از 
ساعت ۲۱ به روی آنتن می  رود. 
روابط عمومی شبکه۲ سیما اعلام 
حضور  با  یلدا  ویژه  برنامه  کرد: 
شعرا  ورزشکاران،  هنرمندان، 
و افراد تاثیرگذار در حوزه  های 
مختلف در فضایی متناسب با این 
آیین ایرانی پخش می  شود. اجرای 
موسیقی و گزارش  های ویژه در کنار 
گفت  وگوی صمیمانه با مهمانان از 

جمله بخش  های این برنامه است. 

  فیلم سینمایی »جزیره فضایی« 
هاشمی  سیدجواد  کارگردانی  به 
به زودی به سینماها می آید. در جلسه 
شورای صنفی نمایش در خانه سینما 
اعلام شد که قرارداد سرگروهی فیلم 
سینمایی »جزیره فضایی« )تورنادو۲( 
به کارگردانی و تهیه کنندگی سیدجواد 
هاشمی برای اکران به سرگروهی 
پردیس کورش ثبت شده است. پخش 
این فیلم را شرکت »رسانه فیلمسازان 
مولود« با مدیریت حبیب اسماعیلی 

بر عهده دارد.

 حسن  نجفی: 
  پژوهش حلقه مفقوده 
سینما و تلویزیون است

 حسن نجفی، کارگردان سینما در رابطه با ضرورت 
مطالعه، تحقیق و پژوهش برای تولید آثار سینمایی 
گفت: مقوله مهم تحقیق و پژوهش حلقه مفقوده 
سینما و تلویزیون است؛ تجربه ثابت کرده کارهایی 
که براساس مضمون و محتوای  شان نیازمند پژوهش 
جدی و اساسی هستند اغلب بدون توجه به این عناصر 
مهم پیش می  روند و همین مسأله باعث ایجاد مشکلات 
مهمی در این قبیل آثار می  شود. این کارگردان در 
گفت  وگو با »سینماپرس« افزود: نکته بسیار مهمی که 
بنده باید عرض کنم این است که پژوهش مقوله بسیار 
مهمی است، اما قطعا به تنهایی نمی  تواند عامل موفقیت 
یک اثر سینمایی یا تلویزیونی باشد. وی یادآور شد: ما 
به کرات در سینما و تلویزیون شاهد آثاری بودیم که 
بعضا پژوهش  های خوبی داشتند اما انتخاب کارگردان 
و عوامل بد و ضعیف باعث شده تا این آثار نتوانند آن طور 
که شایسته است بدرخشند و مورد توجه عموم افراد 
جامعه به ویژه صاحب نظران و کارشناسان علوم و فنون 
مختلف قرار بگیرند. نجفی تأکید کرد: یک فیلمساز 
باید در کنار تحقیق و پژوهش جامع، شاخصه  های 
سینما را به درستی بشناسد و ویژگی کار موفق و مردم 
پسند را بداند؛ اگر چنین باشد اثر او قدرت و دوام لازم 
را پیدا می  کند و اگر چنین نباشد خلاء جدی در آن اثر 
هویدا می  شود. این سینماگر سپس با بیان اینکه تحریف 
تاریخ در سینما و تلویزیون به شدت دیده می  شود، 
اظهارداشت: مسئولان و ناظران نهادهایی مانند سازمان 
سینمایی و سازمان صداوسیما باید با دقت و هوشیاری 
آثار را رصد کنند و اجازه ندهند فیلم  ها و سریال  هایی 
که تاریخ را تحریف کرده  اند به اکران و پخش عمومی 
برسند. وی خاطرنشان کرد: یک سینماگر در هر ژانر و 
سبکی که می  خواهد مبادرت به تولید اثر کند باید آن 
سبک و ژانر را به درستی بشناسد و مهمتر از همه اینکه 
باید ویژگی  های مردم کشور خود و ذائقه و نیازهای آنها 
را نیز به درستی ارزیابی کند و شناخت کاملی هم از اقلیم 
و جغرافیای کشورش داشته باشد. نجفی در پایان این 
گفت  وگو با انتقاد شدید از رهاشدگی سینمای کشور 
و بی  تدبیری مدیران سینمایی تصریح کرد: متأسفانه 
حرفه ما بی  حساب و کتاب شده و هر کسی بدون علم و 
دانش به عنوان کارگردان در سینما جولان می  دهد این 
در حالی است که افراد فهیم نمی  توانند به سینما ورود 
کنند؛ در واقع کسانی که صاحب اندیشه و علم هستند از 
سینما دور مانده  اند و افرادی این روزها به عنوان فیلمساز 
در سینما جولان می  دهند که اغلب بی  تجربه هستند و 
همین باعث شده در سینما فجایعی را به اسم فیلم تولید 

کنند که باعث پس زدن انبوه مخاطبان شده است.

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

  تهدید »عمران خان« به انحلال
 2 پارلمان پاکستان

 عمران خان بیان کرد که حزبش  ۲ پارلمان 
ایالتی را ۲۳ دسامبر سالجاری میلادی و پیش از 
موعد اعلام شده و در تلاش برای اعمال فشار بر 
دولت فدرال برای برگزاری انتخابات زودهنگام 
پارلمانی منحل می کند. به گزارش ایسنا، به نقل 
از خبرگزاری رویترز، »عمران خان« نخست وزیر 
برکنار شده پاکستان از زمان عزل از سمتش در 
جریان رای گیری پارلمانی ماه آوریل، کارزاری 
با درخواست برگزاری انتخابات زودهنگام به راه 
انداخته و همین مساله ناامنی سیاسی در پاکستان 
را شدت داده است. حزب عمران خان کنترل دو 
پارلمان از چهار پارلمان ایالتی را بر عهده دارد. 
دو پارلمان دیگر توسط اپوزیسیون سیاسی اداره 
می شود که کنترلش در اختیار دولت شهباز شریف، 
نخست وزیر پاکستان است که گفته انتخابات محلی 
و پارلمانی تا پیش از نوامبر ۲۰۲۳ برگزار نمی شود. 
عمران خان در جریان سخنرانی در میان حامیانش 
در لاهور، شرق پاکستان گفت: ۲۳ دسامبر ۲۰۲۲ 
ما پارلمان های ایالتی خیبر پختونخوا و پنجاب را 
منحل می کنیم. پنجاب تحت کنترل حزب تحریک 
انصاف پاکستان عمران خان و پرجمعیت ترین ایالت 
در این کشور است و نیمی از جمعیت ۲۲۰ میلیونی 
پاکستان را در خود دارد. انحلال پارلمان این ایالت 
می تواند یک بحران سیاسی جدید برای پاکستان 
رقم بزند. از نظر تاریخی، انتخابات  دولت های ایالتی و 
فدرال در پاکستان در همان زمان برگزاری انتخابات 
پارلمانی آن هم هر پنج سال برگزار می شود. اگر 
دو پارلمان پیش از موعد منحل شوند، انتخاباتی 
جداگانه ظرف ۹۰ روز که می تواند به مشکلات 
حقوقی منجر شود، برای این پارلمان برگزار خواهد 
شد. عمران خان که در جریان ترور نافرجام علیه 
وی در ماه گذشته میلادی مجروح شده، افزود: 
من دو دولت ایالتی را برای آینده کشورم قربانی 
می کنم. انتخابات برای این دو ایالت به معنای 
برگزاری رای گیری در ۶۶ درصد از کشور است و 
دولت فدرال شاید با این کار ما انتخابات پارلمانی 
را برگزار کند. ساختار سیاسی پاکستان متشکل از 
قوه مقننه ای متشکل از دو مجلس ملی و سناست. 
رئیس جمهور و نخست وزیر هر دو از سوی پارلمان 
برگزیده می شوند. در ساختار فدرال پاکستان، هر 
چهار ایالت این کشور هم پارلمان های مخصوص به 
خود را دارا هستند و همزمان با انتخابات سراسری 
برای انتخاب نمایندگان پارلمان فدرال، مجالس 
ایالتی هم نمایندگان خود را خواهند داشت. در 
ایالت ها انتخاب سروزیران که روسای دولت های 

ایالتی هستند توسط مجالس خواهد بود. 

 احزاب مخالف خواستار برکناری »قیس سعید« شدند

  زلزله ۸.۸ ریشتری سیاسی در تونس

سعید خانی مطرح کرد 

فیلم  های مهم در حسرت گیشه  های ۵۰ میلیاردی

کوتــــاه

 در پی اقبال ضعیف به انتخابات پارلمانی 
تونس، رئیس کمیساریای عالی مستقل 
انتخابات این کشور از برگزاری دوردوم 
برای بیش از ۱۰۰ کرسی به علت عدم 
کسب حدنصاب رأی خبر داد. به گزارش 
ایسنا، »فاروق بوعسکر« گفت: از میان ۱۶۱ 
حوزه انتخابی در ۱۰۰ حوزه هیچیک از 
نامزدها نتوانسته اند نیمی از آرا را به خود 
اختصاص دهند و در نتیجه انتخابات در 
این حوزه ها به دور دوم منتقل می شود. او 
نسبت مشارکت در انتخابات را ۸.۸ درصد 
اعلام کرد که کمترین نسبت مشارکت از 
زمان انقلاب تونس در ۲۰۱۱ است. این 
نسبت پایین در فضای سیاسی تونس به 
»زلزله ۸.۸ ریشتری« تعبیر شده است. 
حزب النهضه تونس با انتشار مطلبی در 
فیسبوک خود از ملت بزرگ تونس بابت 
تحریم انتخابات قدردانی و تأکید کرد که 
»ملت نمی خواهد، ملت تحریم می کند، 

کودتا باید سرنگون شود.« به نقل از »میدل 
ایست نیوز«، جبهه »الخلاص الوطنی« از 
دیگر گروه های مخالف نیز نتایج انتخابات 
را نشانه عدم مشروعیت »قیس سعید« و 
حکومت او و سلب اعتماد ملت از وی دانست 
و تأکید کرد: »هیچ توجیهی برای ادامه 
فعالیت قیس سعید وجود ندارد.« »جوهر بن 
مبارک« از سران این جبهه از مردم خواست 

که برای سرنگون کردن کودتا به خیابان ها 
بیایند. حزب الخلاص نیز پشت کردن ۹۲ 
درصد مردم به انتخابات را نشانه آن دانست 
که ملت تونس پشت سعید را خالی کرده اند 
و افزود که این شکست بزرگ دربردارنده 
ندای کناررفتن سعید است. این حزب 
پیشنهاد کرد که ریاست جمهوری به صورت 
موقت به یکی از قاضیان مستقل واگذار 

شود تا سپس انتخاباتی شفاف برگزار شود. 
حزب »الدستوری الحر« نیز خواستار اعلام 
خالی شدن منصب ریاست جمهوری و اعلام 
موعد انتخابات پیش از موعد برای انتخاب 
رئیس جمهور شد. این حزب اعلام کرد که 
دولت »نجلا بودن« که منصوب قیس سعید 
است باید سرنگون شود و تا زمان انتخابات 
مسئولیت پیشبرد امور روزانه را بر عهده 
بگیرد. انتخابات تونس گام دوم در مسیر 
نقشه راهی سیاسی است که قیس سعید پس 
از انحلال مجلس و دولت این کشور برداشته 
است. قیس سعید در ۲۵ ژوئیه ۲۰۲۱ تحت 
عنوان »تصحیح مسیر انقلاب و مبارزه با فساد 
و آشوب در نهادهای دولتی« مجلس منتخب 
تونس و چند نهاد قانونی دیگر را منحل کرد 
و اجرای قانون اساسی را به تعلیق درآورد. 
گروه های سیاسی تونس این اقدامات سعید 
را تلاش برای برقراری دیکتاتوری و حکومت 

فردی دانستند و با آن مخالفت کردند. 

 کره شمالی 2 موشک بالستیک شلیک کرد
 ارتش کره جنوبی اعلام کرد: کره شمالی ۲ موشک 
بالستیک را به سمت دریا در امتداد ساحل شرقی شبه جزیره 
کره شلیک کرده است. به گزارش فارس، ارتش کره جنوبی 
خبر داد که کره شمالی ۲ موشک بالستیک را به سمت دریا 
در امتداد ساحل شرقی شبه جزیره کره شلیک کرده است. 
شبکه »سی .ان. بی .سی« در این خصوص گزارش کرد، 
»توشیرو اینو« معاون وزیر دفاع ژاپن اعلام کرده است که 
کره شمالی موشک های بالستیکی را شلیک کرده است که 
در خارج از منطقه اقتصادی ژاپن )EEZ( فرود آمده است. 
وزارت دفاع ژاپن همچنین اعلام کرد که موشک ها در ارتفاع 
۵۵۰ کیلومتری پرواز کرده اند و برد ۲۵۰ کیلومتری را 
پوشش داده اند. اینو تصریح کرد که تاکنون هیچ گزارشی 
مبنی بر بروز خسارت ناشی از شلیک موشک های بالستیک 
کره شمالی گزارش نشده است. طبق این گزارش، آزمایش 
موشکی کره شمالی درست چند روز پس از آن انجام شده 
است که »پیونگ یانگ« یک موتور سوخت جامد با رانش 
بسیار بالا را آزمایش کرد که به گفته کارشناسان اجازه 
شلیک سریع تر و با تحرک بالاتر موشک های بالستیک 
کره شمالی را می دهد. آزمایش این موتور روز پنجشنبه هفته 
گذشته تحت نظر »کیم.جونگ.اون« رهبر کره شمالی در 
مرکز پرتاب ماهواره ای »سوهائه« انجام شد. کره شمالی در 
سالجاری میلادی، شمار بی سابقه ای از آزمایشات موشکی را 
انجام داده است که در این میان شامل آزمایش های موشک 
بالستیک بین قاره ای با قابلیت رسیدن به خاک آمریکا 
نیز می شده است. در ماه نوامبر، کره شمالی یک موشک 
بالستیک بین قاره ای را آزمایش کرد که بنا به گفته مقام های 
ژاپن دارای برد کافی برای رسیدن به خاک آمریکا بوده است 
و ر ۲۰۰ کیلومتری امتداد ژاپن فرود آمد. ژاپن روز جمعه 
با طرحی ۳۲۰ میلیارد دلاری از بزرگ ترین ساختار نظامی 
خود پس از جنگ جهانی دوم رونمایی کرد که با این طرح 
قادر به خرید موشک هایی است که با آن بتواند به چین حمله 

کند و برای یک درگیری آماده باشد. 
 

استعفای قانونگذار حزب حاکم ژاپن 
 روزنامه ژاپنی یومیوری به نقل از منابعی گزارش داد، 
کنتارو سونورا، قانونگذار حزب لیبرال دموکرات ژاپن 
استعفایش را در واکنش به یک رسوایی مالی اعلام کرده 
است. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، 
این رسانه ژاپنی گزارش داد که دفتر دادستانی این کشور 
تشکیل یک پرونده کیفری علیه سونورا از بابت پنهان کردن 
درآمدهایی به ارزش بالغ بر ۴۰ میلیون ین )۲۹۵۰۰۰ دلار( 
از ناحیه فروش بلیت برای چندین رخداد مورد حمایتش را 
در نظر دارد. به گفته منابع خبری مورد استناد این روزنامه، 
استعفای سونورا غیرقابل اجتناب بوده است. این قانونگذار 
ژاپنی ممکن است تحت رویه ساده وضع جریمه از محاکمه 
علنی و دریافت مجازات حبس اجتناب کند، اما او در صورت 

محکوم شناخته شدن سوابق مجرمانه پیدا خواهد کرد.  

   »آناتولی آنتونوف«، سفیر روسیه در آمریکا ضمن 
محکوم کردن ذهنیت جنگ سرد مقام های آمریکایی 
اعلام کرد که مواضع واشنگتن در قبال اوکراین نشان 
می دهد جنگ سرد همچنان ادامه دارد. به گزارش فارس، 
سفیر روسیه در آمریکا با اشاره به مواضع ضدروسیه دولت 
آمریکا اظهارکرد: شبح اتحاد جماهیر شوروی هنوز در 
راهروهای قدرت در واشنگتن حضور دارد. در حالی که 
تنش های کشورهای غربی و روسیه ادامه دارد، سفیر 
مسکو در واشنگتن معتقد است که مقام های آمریکایی  
همچنان با »شبح« اتحاد جماهیر شوروی درگیر و با 
ذهنیت جنگ سرد درگیر هستند. به نوشته خبرگزاری 
تاس، آناتولی آنتونوف در یادداشتی که در روزنامه آمریکایی 
»نیوزویک« منتشر شد، گفت: مقامات آمریکایی هنوز در 

سیاست خود در قبال روسیه بر اساس منطق جنگ سرد 
رفتار می کنند. آنتونوف که پیش از تعیین به عنوان سفیر 
مسکو در واشنگتن، معاون وزیر دفاع روسیه بود در این 
یادداشت نوشت: »به نظر می رسد واشنگتن نیاز دارد دائما 
خود را از طریق رقابت با روسیه مطرح کند. به نظر می رسد 
که شبح اتحاد جماهیر شوروی هنوز در راهروهای قدرت 
در پایتخت آمریکاست و جنگ سرد به هیچ وجه به پایان 
نرسیده است.« این سفیر با محکوم کردن مواضع واشنگتن 
در قبال اوکراین اعلام کرد: دولت آمریکا برای همراه کردن 
مردم این کشور و همچنین مردم در اردوگاه کشورهای 
غربی با مواضع خود در قبال اوکراین تلاش کرده است 
که روی این تصویر که »دشمن خارجی در حال تضعیف 
ارزش های جهان دموکراتیک است«، مانور می دهد. وی 

ادامه داد: »در عین حال، همیشه می توان تقصیر مشکلات و 
محاسبات اشتباه خود را به گردن فدراسیون روسیه انداخت 
و از روسیه برای توجیه هزینه های نظامی بی سابقه خود 
استفاده کرد.« آناتولی آنتونوف تاکید کرد: دولت آمریکا 
»به بهانه تحولات در اوکراین در حال از بین بردن روابط 
دوجانبه سودمند بین روسیه و اروپاست و اروپا را کاملا 
به واشنگتن وابسته می کند.« این مقام ارشد مسکو افزود: 
آمریکا به رغم گذشت چند دهه از فروپاشی اتحاد جماهیر 
شوروی عامدانه »برای ایجاد یک پایگاه ضدروسیه در خاک 
اوکراین« از طریق ابرازهای دولتی و غیردولتی تلاش کرده 
است. اظهارات سفیر روسیه در آمریکا در شرایطی مطرح 
شده که تنش های مسکو و واشنگتن به دنبال آغاز جنگ 

اوکراین به سطحی بی سابقه رسیده است. 

 مسکو:
»شبح« شوروی هنوز در واشنگتن حضور دارد

  در پی برکناری رئیس جمهور پرو و بروز ناآرامی و 
اعتراضات در این کشور، شمار دیگری از معترضان پرویی 
جان خود را از دست دادند. به گزارش مهر به نقل از 
اسپوتنیک، با تداوم ناآرامی های سیاسی در کشور »پرو« 
که با برکناری رئیس جمهور این کشور کلید خورد، شمار 
دیگری جان خود رااز دست دادند. رسانه های داخلی پرو 

اعلام کردند که شمار کشته شدگان درگیری ها در این کشور 
به ۲۳ نفر افزایش یافته است. مقامات بهداشت منطقه ای در 
لیما پایتخت پرو این آمار تازه کشته شدگان درگیری ها میان 
معترضان و نیروهای امنیتی این کشور را تائید کرد. تحولات 
و ناآرامی های پرو پس از آن روی داد که »پدرو کاستیلو«، 
رئیس جمهور پرو ساعاتی پس از اعلام انحلال کنگره، 

بازداشت شد. کاستیلو پیش از دستگیری در یک سخنرانی 
تلویزیونی گفته بود که خواستار برگزاری انتخابات زودهنگام 
پارلمانی برای تصویب قانون اساسی جدید است. اعلامیه 
انحلال کنگره ساعاتی قبل از آغاز نشست استیضاح او در 
کنگره اعلام شده بود. پس از آن »دینا بولوارته« نخست وزیر 
وقت پرو به عنوان رئیس جمهور جدید کشور انتخاب شد و 
اعلام کرد که بقیه دوره ریاست جمهوری کاستیلو را تا ژوئیه 

۲۰۲۶ را ادامه می دهد. 

 تداوم ناآرامی ها در »پرو« با ۲۳ کشته


